

## Monica Hawkins

---

**From:** Pauline Rochefort <paulinerochefort17@gmail.com>  
**Sent:** Tuesday, November 5, 2019 12:14 PM  
**To:** Jason Trottier  
**Cc:** Monica Hawkins  
**Subject:** Fwd: A Message from the Minister of Infrastructure / Un message du Ministre de l'Infrastructure  
**Attachments:** Municipalities.pdf

To include in Council correspondence

----- Forwarded message -----

**From:** Minister of Infrastructure <[Minister.MOI@ontario.ca](mailto:Minister.MOI@ontario.ca)>  
**Date:** Tue, 5 Nov 2019 at 12:04  
**Subject:** A Message from the Minister of Infrastructure / Un message du Ministre de l'Infrastructure  
**To:** Minister of Infrastructure <[Minister.MOI@ontario.ca](mailto:Minister.MOI@ontario.ca)>

This message is being re-sent due to bounceback, please see below.

---

**From:** Minister of Infrastructure  
**Sent:** October 25, 2019 1:29 PM  
**To:** Minister of Infrastructure <[Minister.MOI@ontario.ca](mailto:Minister.MOI@ontario.ca)>  
**Subject:** A Message from the Minister of Infrastructure / Un message du Ministre de l'Infrastructure

Dear Mayor/Chief/Sir or Madam:

I am pleased to inform you that the first intake of funding under the Green stream of the Investing in Canada Infrastructure Program (ICIP) will open on Monday, October 28, 2019.

This intake will provide up to \$200 million in combined federal and provincial funding and will focus on projects that rehabilitate or replace water, wastewater or stormwater infrastructure assets to improve critical health and safety issues in small communities.

To target funding where it is needed the most, Municipalities and First Nations communities with populations under 100,000 along with Local Services Boards, Conservation Authorities and other not-for-profit entities who own eligible infrastructure assets are eligible to apply for project funding up to a maximum of \$3 million in total eligible costs. A list of organizational funding caps is attached.

Eligible applicants will have up to 12 weeks with a deadline of January 22, 2020 to submit applications for provincial review and nomination to the federal government through the [Transfer Payment Ontario website](#). Projects will be evaluated in alignment with previous ICIP programs with a focus on health and safety. Further details are outlined in the Program Guidelines.

The province expects this stream will be very competitive given the importance of green infrastructure. We anticipate launching an additional intake of the Green stream in 2020 that could focus on other emerging priorities for water, wastewater and stormwater projects and/or climate change and disaster mitigation.

For more information about the Green stream, please contact [ICIPGreen@ontario.ca](mailto:ICIPGreen@ontario.ca). Conservation Authorities and not-for-profit organizations are encouraged to reach out to discuss projects in advance of submission to ensure eligibility.

The province has now opened all four streams of ICIP and nominated 351 infrastructure projects to the federal government, 82 of which have received federal approval. We will continue to work with the federal government to ensure the remaining 269 projects are approved as quickly as possible.

Thank you for your support and cooperation as we continue to fund better infrastructure for the people, making smarter and greener infrastructure investments and making our communities more resilient throughout Ontario.

Sincerely,

[original signed by]

The Honourable Laurie Scott

Minister of Infrastructure

777 Bay Street

5th floor

Toronto, Ontario

M7A 2E1

c: The Honourable Ernie Hardeman, Minister of Agriculture, Food and Rural Affairs

The Honourable Steve Clark, Minister of Municipal Affairs and Housing

The Honourable Greg Rickford, Minister of Energy, Northern Development and Mines and Indigenous Affairs

The Honourable Jeff Yurek, Minister of Environment, Conservation and Parks

The Honourable John Yakabuski, Minister of Natural Resources and Forestry

---

Mesdames et messieurs, maires et chefs,

Je suis heureuse de vous annoncer que la première ronde de financement dans le cadre du volet Vert du Programme d'infrastructure Investir dans le Canada sera lancée le lundi 28 octobre 2019.

Cette ronde, qui permettra de remettre jusqu'à 200 millions de dollars en financement partagé entre les gouvernements fédéral et provincial, portera principalement sur des projets de réfection ou de remplacement des infrastructures d'eau, d'eaux usées et d'eaux pluviales ayant pour but de résoudre d'importants problèmes de santé et de sécurité dans les petites communautés.

Afin d'allouer le financement aux bénéficiaires le plus judicieusement possible, les municipalités et les communautés des Premières Nations de moins de 100 000 personnes ainsi que les régies locales de service, les offices de protection de la nature et les autres organismes sans but lucratif qui possèdent des infrastructures admissibles peuvent faire une demande de financement pouvant aller jusqu'à 3 millions de dollars en coûts totaux admissibles. Vous trouverez ci-joint une liste des plafonds de financement.

Les demandeurs admissibles disposeront d'au plus 12 semaines, soit jusqu'au 22 janvier 2020, pour présenter leurs demandes sur le [site Web de Paiements de transfert Ontario](#) afin qu'elles soient examinées par le gouvernement provincial et éventuellement désignées au gouvernement fédéral. Les projets seront évalués par rapport aux programmes du PIIC antérieurs, en mettant l'accent sur la santé et la sécurité. Vous trouverez plus de précisions à cet égard dans les Lignes directrices du programme.

Étant donné l'importance des infrastructures écologiques, le gouvernement provincial s'attend à ce que cette ronde soit très concurrentielle. Le gouvernement provincial espère entreprendre une nouvelle ronde du volet Vert en 2020 qui pourrait mettre l'accent sur d'autres nouvelles priorités en matière de projets d'eau, d'eaux usées et d'eaux pluviales et/ou de changements climatiques et d'atténuation des catastrophes.

Pour en savoir davantage sur le volet Vert, veuillez écrire à [ICIPGreen@ontario.ca](mailto:ICIPGreen@ontario.ca). Les représentants des offices de protection de la nature et des organismes sans but lucratif sont invités à nous contacter pour discuter de l'admissibilité de leurs projets avant de les soumettre.

Le gouvernement provincial a maintenant instauré les quatre volets du PIIC et désigné 351 projets d'infrastructure au gouvernement fédéral, dont 82 ont déjà été approuvés. Nous continuerons de collaborer avec le gouvernement fédéral pour nous assurer que les 269 projets restants sont approuvés le plus rapidement possible.

Nous vous remercions de nous soutenir et de contribuer à nos efforts pour financer de meilleures infrastructures pour la population, faire des investissements en infrastructure plus judicieux et écologiques et rendre nos communautés plus résilientes partout en Ontario.

Sincères salutations,

[original signée par]

L'honorable Laurie Scott

Ministre de l'Infrastructure

777, rue Bay

5<sup>e</sup> étage

Toronto (Ontario)

M7A 2E1

c : L'honorable Ernie Hardeman, ministre de l'Agriculture, de l'Alimentation et des Affaires rurales

L'honorable Steve Clark, ministre des Affaires municipales et du Logement

L'honorable Greg Rickford, ministre de l'Énergie, du Développement du Nord et des Mines et ministre des Affaires autochtones

L'honorable Jeff Yurek, ministre de l'Environnement, de la Protection de la nature et des Parcs

L'honorable John Yakabuski, ministre des Ressources naturelles et des Forêts

**Confidentiality Warning:** This e-mail contains information intended only for the use of the individual names above. If you have received this e-mail in error, we would appreciate it if you could advise us through the Minister's website at [www.ontario.ca/page/ministry-infrastructure](http://www.ontario.ca/page/ministry-infrastructure) and destroy all copies of this message. Thank you.

**Avis de confidentialité:** Ce courriel contient des renseignements destinés uniquement aux personnes dont le nom figure ci-dessus. Si vous le recevez par erreur, nous vous serions très reconnaissants de nous en aviser en vous servant du lien suivant du site du ministre [www.ontario.ca/fr/page/ministere-de-linfrastructure](http://www.ontario.ca/fr/page/ministere-de-linfrastructure) et de détruire toute copie de ce message. Merci d'avance.